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Panda rhei (alles is vloeibaar) vanuit de 
diepte komt er altijd wel weer een weg 
omhoog.  
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Voorwoord: 
2020, 2021 2022: Het eerste volle jaar dat SHL draait.  
Al met al voor de huurders Leystromen, begon 2022 wederom moeizaam, met tegenwerking in plaats van samenwerking met Leystromen. 
Waarom we hebben geen idee, gedurende het gehele jaar hebben we diverse pogingen ondernomen om in gesprek en/of tot een dialoog te 
komen, maar dat is ons niet gelukt. We zijn zelfs uit het jaarverslag 2021 verwijderd of we niet bestonden, het verzoek om dit te herstellen is 
niet gehonoreerd.  

Wat hadden we samen kunnen bereiken? We hebben niet de zware hamer gebruikt, maar wel de schroevendraaiers en de schaaf om samen 
een weg te vinden. 

Samenwerken zou moeten zijn gebaseerd op wederkerigheid, de rechten/plichten, en vrij moeten zijn van eigen agenda’s die een organisatie 
nog vele jaren later kunnen schaden, omdat het vertrouwen te voet kwam maar te paard wegreed. Belangrijk is dat je trouw blijft aan je eigen 
principes in het belang van alle huurders, niet vanuit een morele verhevenheid, maar praktisch oogpunt. Soms is een principiële houding 
doelmatig als je op cruciale momenten tot hier en niet verder, een streep kunt trekken. Als op dat moment niet de confrontatie wordt gezocht, 
gaat de hele rechtsordening ten onder.  

Instituties falen wanneer zij hun eigen fundamentele waarden niet langer handhaven of verdedigen of de wil om samen te werken ontbreekt, 
maar ego’s voorrang krijgen. Daarbij de toezichthouder hen weinig tot niets in de weg legt en controle uitoefent. Vele leggen zich erbij neer, 
omdat men denkt dat het toch geen zin heeft om de fundamentele waarden waarvoor een organisatie staat, aan te spreken. Wie dat dan wel 
doen, gaat het ten koste van hun eigen gezondheid, omdat moraal ver te zoeken is bij de instituties. Democratie is echt samenwerking vanuit 
een bottum up situatie, zo kan/moet het ook. Niet de kritische mensen ”moppertjes “noemen. Iedereen heeft rechten en plichten om samen 
eerlijk, integer en oprecht de menselijke waarden behouden. Niet afwijken van de oorspronkelijke bedoelingen sociale huur in dit geval, goede, 
juiste en menswaardige, transparante procedures, welke geëvalueerd kunnen worden.  

Grenzen stellen, daar moet je de moed voor hebben. Nu is het voor ons te ver gegaan met vooral de informatie die nu naar buiten wordt 
gebracht door Leystromen. Deze staat op gespannen voet met de waarheid, het zijn allemaal gedeeltelijke waarheden en dus moeten we de 
confrontatie aan met Leystromen samen met het Ministerie van Binnenlandse Zaken en de commissie Dekker, omdat we er niet meer samen 
uit kunnen komen. Dit wordt principieel al meer dan een jaar geweigerd. Het pad van: “Voor de lieve vrede is er niet meer”. Het wordt nu juist, 
omdat er geen mogelijkheid is, een noodzakelijke en doelmatige weg van opkomen voor de huurders, wegblijven van laster en onjuistheden. 
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Dé fundamentele principes van een democratie. Deze tot stand zien te brengen en te behouden. Wij hebben steeds de juiste procedures 
gevolgd en zijn alleen maar tegengewerkt, zodat de samenwerking niet kon werken. 

We moeten ophouden met steeds maar pogingen doen tot het maken van afspraken, wanneer iemand ons dwingt de door hen opgelegde 
regels te volgen die niet volgens de wet zijn. Dat betekent niet dat wij geen fouten hebben gemaakt, maar wel dat er niet over te spreken was 
of gesproken werd, om het te corrigeren. Mogelijk liet men ons die fouten maken om verlost te zijn van de HO.   

Wat hiervoor nodig is: Meer transparantie, openheid van wat men bedoelt, zeg wat je doet en doe wat je zegt. Verantwoording afleggen, dat is 
wat wij ook gedaan hebben aan de wooncorporatie (WoCo) op onze website en tijdens een huurdersbijeenkomst. Participatie bevorderen hier 
zijn altijd meerdere partijen voor nodig, een democratisch debat bevorderd de fundamentele pijler om actieve deelname vanuit de huurders 
mogelijk te maken, maar het moet toegankelijk en begrijpelijk gevoerd worden. In begrijpelijke taal en in een open discussie door iedereen 
gehoord worden en de mogelijkheid bieden hieraan deel kunnen nemen.  

Terug naar wederkerigheid als fundamenteel principe in de geest van de Wohv, op naar een constructieve samenwerking op huurders gebied. 
Oprechte kritiek wilde men smoren, maar die is nu juist nodig om ervoor te zorgen dat instituties hun fundamentele waarden niet uit het oog 
verliezen. 

Je kunt als bestuurder als je geen tegenwicht wenst van huurders én hun belangenorganisatie, deze op vele manieren onderdrukken, door 
hen geen of te weinig middelen geven om hun taak uit te voeren, ze uit te nodigen voor een dialoog om vervolgens hun inbreng volledig te 
negeren of ze uit te sluiten van alle communicatie, enz. Echter het is net als een voetbal onder water duwen, het kost veel energie en moeite 
maar je weet dat hoe hard je ook drukt, de tegendruk uiteindelijk te groot wordt en de voetbal vanuit de grote diepte zijn weg naar boven weet 
te vinden en dat je dan de controle kwijtraakt. Het negeren van tegenwicht is als een voetbal onder water drukken. 

Panda rhei, 

Het bestuur van Stichting Huurders Leystromen. 
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Feiten ruim je niet uit de weg, door te doen alsof ze er niet zijn.  
Een huurders Organisatie (HO) kan vele manieren van betekenis zijn binnen de wooncorporatie. In de volkshuisvestingswet is veel geregeld, 
o.a. de particpatieladder van zeggenschap:  

1. Meer weten, door informatie te verkrijgen (passief meedoen)  
2. Geraadpleegd worden en je mening mogen geven,  
3. Advies geven en mee mogen denken  
4. Meebeslissen: het samen eens worden  
5. Co-produceren ofwel letterlijk mee mogen doen vanaf de houtskoolschets, echt     samenwerken. De plannen gaan door als beide 

partijen consensus hebben bereikt.  

Daar tegenover staat dan ook verantwoordelijkheid van:  

o De informatie verwerken en doorgeven  
o Weten wat de huurder willen 
o Huurders betrekken, inbreng organiseren en terugkoppelen 
o Gezamenlijk gemaakte keuzes kunnen verantwoorden 
o De algemene huurdersbelangen blijven behartigen vanuit huurders gedachten.  

We hebben plichten en rechten en deze overlegwetgeving is een belangrijke basis voor lokale overleggen, o.a. de Prestatieafspraken, de 
woonvisie 2023, woon/zorgvisie vanaf 2024. Factoren die belangrijk zijn voor wat voor een relatie je hebt met de wooncorporatie (WoCo): Is 
er wederzijds vertrouwen? Of is het vechten i.p.v. samenwerken? Huurdersorganisaties (HO) hebben vaak een te bescheiden opstelling omdat 
het vrijwilligers zijn t.o.v. professionals.  

Ondanks de goede samenwerking tussen de oud-bestuurders van Leystromen en de huurdersorganisaties, moeten wij melden dat mevrouw 
MT Dubbeldam, SHL naar de onderste trede van de participatieladder heeft gedrukt. Iedere vorm van samenwerking, onderhandeling en 
dialoog die gevraagd is door SHL, werd stelselmatig ondermijnd door: geen antwoorden te geven op gestelde vragen, geen notulen te willen 
maken, geen afspraken in overleg te maken, geen gezamenlijke info naar de huurder te willen verspreiden. Bekende mailadressen niet te 
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gebruiken voor het (via Leystromen) benaderen van huurders door SHL op basis van de AVG, maar deze wel delen met ondernemers die 
werken voor Leystromen. 

Van een HO wordt verwacht dat ze de wet overleg huurdersorganisaties (Wohv) kennen, zoals dat van iedere Nederlander wordt verwacht, 
maar dat is niet voor eenieder is weggelegd. Wij gaan ervan uit dat de notaris en de directie van Leystromen weten wat in deze wet staat en 
dat onze SHL-statuten dus aan deze wet voldoen.  

Belangrijk is dat de verhuurder en de HO elkaar serieus nemen en overleg mogelijk maken, elkaar niet vliegen afvangen of een stok zoeken, 
om niet meer te hoeven samenwerken. Samen in dialoog gaan om eruit te komen. In februari 2022 heeft er slechts één uur informeel overleg 
met de bestuurder in Hilvarenbeek plaats gevonden, daarna niet meer. Gedurende heel 2022 was de spanning te snijden, het was op eieren 
lopen, een huurder wint het nooit van 100 professionals met ieder zijn/haar deskundigheid, betrokkenheid en (juridische) opleiding: kortom er 
is vaak verschil tussen de HO die bestaat uit (des)kundige vrijwilligers en de verhuurder. Hoe deskundig ze ook zijn bij de HO, het blijkt een 
bijna onmogelijk opgave. Toch is die door het zes man sterke saamhorigheidsteam is volbracht. Hoog in ons vaandel staan wederkerigheid en 
respect. Helaas heeft eind 2021 een van onze bestuursleden gedeeltelijk moeten afhaken om gezondheidsredenen. We hebben haar 
gedurende 2022 zoveel mogelijk betrokken en op de hoogte gehouden van lopende zaken, maar het lukte haar toch niet om weer aan te 
haken, digitalisering was het probleem. Wij vergaderen namelijk 1x per maand digitaal. We hebben haar uiteraard wel bedankt voor haar tijd, 
kennis en energie die ze erin heeft willen stoppen voor de huurders van Leystromen. 
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“Als je het karakter van een mens wil leren kennen, moet je hem macht geven.” 
Abraham Lincoln, Amerikaans staatsman en president  
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Het verhaal krijgt een andere wending, toen we ontdekten dat het niet alles is wat het lijkt.                       
De overleggen gaan tussen de Wooncorporatie (WoCo) de huurdersorganisatie (HO). De achterban moet uiteraard ook betrokken worden, dit 
kan onder andere door contact met de bewonerscommissies (BC’s), deze laatsten zitten vaak in de buurt/complexen. Belangrijk is dat je daar 
de informatie op kunt halen, dan moet de WoCo wel meewerken en het samen willen doen, dat was ondanks onze inbreng en verzoek, niet 
mogelijk en ze gingen het doen zonder ons. Wat tijdens de bijeenkomsten de vraag deed rijzen: waar is SHL? Het kan van A naar B een rechte 
weg zijn op reis naar je gezamenlijk belangen of een kronkelige weg. Die laatste was helaas de weg van SHL. 

Dan is SHL volgens de statuten Dé centrale HO en dus hebben we rechten volgens de Wohv, onderwerpen mbt overleg moeten dan ook 
worden gevoerd mbt wijzingen in het beleid, recht op informatie mbt de wijzigingen. Bijvoorbeeld: het onderhoud van woningen, verbeteringen, 
sloop, ver- of aankoop, renovatie, toewijzing en verhuurbeleid. Hierin werden we niet meegenomen bij de verandering van de procedures bij 
Woning in zicht en het onderzoeken en het plan van aanpak: Samenstelling, kwaliteit en prijs van aan te bieden woonruimte, overeenkomsten 
service en beheer, huisvesting bijzondere doelgroepen, inhoud PA, huurprijsbeleid, leefbaarheid en herstructurering, algemeen voorwaarden 
huurovereenkomsten en uitspraken van de klachtencommissie. Met betrekking tot het laatste: Hierover kwamen ook vragen binnen via een 
gemeente: hoe vind je überhaupt de klachtenregelingen? Deze zijn moeilijk te vinden op de website van Leystromen. Advies is noteer datum, 
tijd en namen en bouw zo een dossier op.  

Weet dat u altijd een klacht schriftelijk moet indienen  https://www.leystromen.nl/over-leystromen/contactpaginas/klacht-of-melding/ 

Wijzigingen in beleid, die waren er niet volgens regiomanager Leystromen waar we 1 x per 2 maanden onder leiding van een jurist een gesprek 
mee moesten voeren, discussie wat dan ging over: dit of dat mag niet gezegd of gevraagd worden, staat niet in de Wohv (Wet op het overleg 
huurders verhuurders), hoeven we niet met julie te bespreken etc. en weer was het uur voorbij: Mededeling van regiomanager: er is geen 
enkele aanpassing in het beleid, er verandert niets, hoeven we ook niet over te spreken, want er was geen compleet MT meer, dat kwam pas 
in september 2022.(wie, wat, wanneer geen idee ze zijn niet aan SHL voorgesteld).  

In juni is er een bijeenkomst georganiseerd voor Bewonerscommissies (BC’s) en andere geïnteresseerden. We hadden enkele adressen 
ontvangen en verder zijn we zelf op zoek gegaan naar de BC’s via het netwerken en door complexen te bezoeken.  

SHL is dus ook in 2022 niet op de hoogte gesteld, dan wel betrokken, bij enig voorstel of uitnodiging voor bijeenkomsten met huurders. We 
waren er vaak wel en deelden dan onze flyers uit, wat ons niet in dank werd afgenomen. Hierdoor hebben we toch wat mailadressen kunnen 
bemachtigen om onze achterban te kunnen raadplegen bij vragen, zoals eind december m.b.t. het ondernemingsplan. We hebben deze 
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mailadressen gebruik om de vragen m.b.t. het nieuwe ondernemingsplan uit te zetten en de uitkomsten hiervan te delen met Fraey/Leystromen, 
maar onze inbreng is geheel weggelaten. Later werden we geweerd bij de bespreking van de resultaten. Ook individuele huurders hebben 
recht om deze informatie op te vragen, al geven we aan dat dit moeizaam zal verlopen maar u heeft dit recht, als huurder van Leystromen, 
wel. De enige uitzondering kan zijn als met schermt met bedrijfsbelang, hoeven ze geen financieel informatie te delen. Sommige organisatie 
gebruiken het te pas en te onpas. 

Er is recht op overleg bij het voornemen van wijziging van beleid of beheer, maar het is maar hoe je naar de 6 of de 9 kijkt van onder of van 
boven. Hierover kan een meningsverschil ontstaan. Veel is SHL onthouden aan welke informatie dan ook en we hadden er zoveel tijd in zitten 
als kleine groep, vanwege het uitzoeken van onze rechten en plichten en kennis verzamelen, lezen en navragen, deelnemen in 6 gemeentes 
aan de Prestatie Afspraken. Het kostte heel veel tijd en moeite om de stukken te lezen en corrigeren, zodat we de strijd met de hamer niet 
hebben opgepakt, ook omdat het niet bij ons past. We gingen uit van wederkerigheid, wat gij niet wilt wat u geschiedt…  

Mensen waar we in het verleden heel plezierig mee hebben samen gewerkt, die heel goed de balans wisten tussen huurder en verhuurder, 
waren plots zo veranderd dat het onbekenden werden voor ons. Ook werd ons in mei eerst toegezegd dat we financiële ondersteuning mochten 
vragen voor onafhankelijke ondersteuning bij de Woonbond, later is dit weer ingetrokken. We hebben vanuit het bestaande budget, toch een 
lidmaatschap op Woonbond genomen om ons te laten ondersteunen. Dit betekende een enorme aanslag op het budget en daardoor moesten 
we bijeenkomst voor alle huurders opschuiven naar begin 2023 en heel zuinig zijn. Deze bijeenkomsten zijn dan ook in januari in een (helaas) 
kleinere opzet gehouden en in maart in grotere opzet. Tevens hebben we tijdens de bijeenkomst in maart in Hilvarenbeek de verantwoording 
van de cijfers gegeven aan de aanwezigen. 

We zouden ook kantoorbenodigdheden zoals laptop/IPad, printer en telefoon enz. in natura verstrekt krijgen. De toezegging is gedaan, maar 
we hebben nooit apparaten ontvangen omdat we niet de juiste gebruikers overeenkomst hebben ontvangen, toen die er wel was kregen we 
alsnog niets. Ook werd per juli 2022 zelfs het kopiëren van stukken bv: voor het kunnen voeren van de PA stopgezet. Ook elk andere 
kantoormateriaal werd niet meer aan SHL gegeven. 

Procedure advies aanvraag bij samenwerking bv: De verhuurders stuurt een adviesaanvraag mbt onderhoudt, welke actie mag een HO dan 
verwachten? Eind 2021 een mbt sociaal plan sloop/renovatie in Rijen-Zuid. De opmerkingen van SHL zijn volledig genegeerd. Dit sociaal plan 
vond SHL niet het belang van de huurder voldoende benadrukken. Helaas is er voor bewoners géén goed sociaal plan uitgerold. Minimaal is 
er recht op informatie, waarom ze het gaan doen en wat de gevolgen zijn voor de huurder? Binnen zes weken na het versturen van de brief 
door de WC, moet de HO een antwoord geven, na raadpleging van de achterban die betrokken kan worden. Als die HO volledig en tijdig is 
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geïnformeerd en als je deze info ook hebt ontvangen en dus kunt delen met de achterban. Na ontvangst advies van de HO heeft de WoCo 2 
weken de tijd om te reageren met onderbouwende motivatie, over het waarom wel of niet het gegeven advies wordt opgevolgd. Deze motivatie 
kan dan weer aanleiding zijn tot gesprek. Niets van dit al heeft in 2022 mogen plaats vinden we zijn volkomen genegeerd. Wij kregen 14 dagen, 
gaven na supersnelle inwinning van advies onze opmerkingen door en hoorden niets mee. Nu blijkt dat het in mei 2022 ingevoerd is, zonder 
verder overleg over de gegeven opmerkingen van de HO en hun achterban. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

“De route van belangenbehartiging is kronkelig en soms grillig maar de bewandelaars blijven het doel in het oog houden.” 
Laurens de Koude, consultant sociaal domein  
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Voorwaarden om te voldoen aan de Wohv.  
SHL heeft vele uren gestoken in belangenbehartiging, PR, ondersteuning van huurders via telefoon, mail en persoonlijke gesprekken, 
samenwerking met huurders en de verhuurder Leystromen. Helaas heeft dat niet geleid tot een samenwerkingsverband met Leystromen. We 
konden het niet goed doen, hoe we ook probeerde. Hoe kunnen we de relatie vormgeven? Overleg/dialoog was niet mogelijk, niet voor SHL 
en niet voor BC van Rijen Zuid. Helaas, puntsgewijs afspraken maken lukte op geen enkele manier, overleg met de Woonbond werd niet 
gehonoreerd, er werd niet ingegaan op het verzoek een agenda- planner rond te sturen. We werden op de achtergrond prima ondersteund en 
geadviseerd door de Woonbond, ondanks dat Leystromen vond dat Leystromen wel met jurist aan tafel mocht zitten bij het wel doorgaan van 
de gevoerde voortgang overleggen. Overigens was er ook géén samenwerkingsovereenkomst (SOK). Hierdoor was sprake van 
eenrichtingverkeer. Er werd ons van alles opgelegd, overleg of dialoog was niet mogelijk en er heeft dan ook slechts een gesprek van één uur 
plaats gevonden met de bestuurder, wat ook nog niet ging over afgesproken evaluatie na 1 jaar bestuurder, maar ging over het vormen van 
een nieuw MT. Vele betrokken en gedreven medewerk(st)ers zijn afgelopen jaar vertrokken uit de “duiventil”. 

Afspraak was 1x per 2 maanden 1 uur overleggen (voortgangsrapportage), vele gingen niet door of werden op het laatst afgezegd. De 
overleggen vonden plaats met en door de WoCo aangewezen medewerker mét toevoeging van een jurist aan tafel, wat tot een ongelijke 
verhouding leidde. Voor de medewerker van Leystromen, die voorheen prima de belangen van beide partijen wist te behartigen, leek het nu 
net of deze niet meer capabel was en geen vertrouwen kreeg. Er kwamen ook geen verslagen, die maakten we zelf.  Dit gegeven is neergelegd 
bij de RvC en visitatiecommissie, die beide adviseerden aan Leystromen om in gesprek te gaan met HO. Ook hier herkende de bestuurder 
zich hier niet in. Dit antwoord kwam ook voor vragen vanuit BC Rijen Zuid, evenals van SHL. Het lijkt dus te gaan om niet te willen overleggen 
met formele huurders organen. Iedereen die te veel weet, te technisch onderlegt is, daar spreekt Leystromen niet mee. We kregen geen 
duidelijkheid in de vragen wat verwacht je dan van ons, welke visie, hoeveel tijd en energie kunnen/moeten we er nog instoppen? Hoe verwacht 
men nu dat bij deze samenwerking mensen aangehaakt blijven? Van de 40, door Leystromen gevraagde huurders om te participeren in een 
nieuwe constructie om samen te werken met huurders, waren er dus juni 2021 slechts 6 over. Deze zes gingen wél de uitdaging aan, hebben 
willen gaan voor een bondgenootschap. (Overigens in overleg met de andere nog overgebleven huurders van de startgroep). Vandaar uit 
zouden we samen verder werken aan meer participatie, dit stond duidelijk in ons magazine, in de (lokale) krantenartikelen op onze website 
enz. De eerste financiële ondersteuning ontvingen we pas oktober/november 2021 dit voor het eerste half jaar en in april 2022 kwam pas de 
ondersteuning voor het eerste én tweede kwartaal 2022, dus het was zuinig aan doen. Een magazine maken en versturen aan 9.800 huurders 
kost veel geld, tijd en energie, velen hebben hier een steentje aan bijgedragen. Succes was verzekerd en huurders melden zich aan om mee 
te denken en doen, ze wilden helaas niet in het bestuur in de kernen, maar wel op de achtergrond meedenken en oplossingen aandragen.  
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Overigens hebben we ook onze bijdrage gegeven aan de aanbeveling voor de nieuwe opzet visitatie van WoCo’s om te leren en te verbeteren 
van de functie. Dit werd georganiseerd vanuit de Stichting Visitatie Woningbouwcorporaties Nederland. (SVWN) 

We zijn lid geworden van de landelijke organisatie: Landelijke Samenwerking Actieve huurders (LSA) die ons leerde: Kijk niet naar de hoeveel 
heden mensen die je meekrijgt, maar naar de resultaten. Jullie zitten in je eerste jaar en hebben al héél véél gedaan.  

Andere voorwaarde: Is dat het bestuur moet zijn aangewezen of gekozen. N.a.v. door Leystromen bijeengeroepen huurders is er, na vele 
overleggen, waarbij ook weer vele afhaakten i.v.m. niet luisteren door Leystromen, minachting bij procedurele vragen, niet nakomen afspraken 
etc. toch een “saamhorigheids groep” samengesteld. Die was zo gemotiveerd en vond het belangrijk dat de belangen van huurders weer 
werden opgepakt. Vanaf begin heeft deze groep aangegeven uit alle kernen mensen te willen betrekken omdat 6 mensen wel erg weinig is 
voor ca 10.000 huurders. Deze groep heeft ook vanaf begin gezegd (ook in (lokale)media-uitingen en in 2022 rondgestuurde huurder magazine) 
als het anderen willen doen, kom erbij!! Wij, dragen de kennis graag over als het maar een formele organisatie wordt die vanuit wederkerigheid 
mee mag denken en doen. Huurders die dat belangrijk vinden en dat alle kernen te weten Alphen/Chaam, Baarle-Nassau, Gilze Rijen, Goirle, 
Hilvarenbeek, Oisterwijk worden gehoord. Samen bijeenkomen en gefaciliteerd samenwerken met Leystromen was ons doel, samen met de 
BC’s horen en betrokken huurders luisteren en samen denken in mogelijkheden, waarvan Leystromen belangrijk vindt dat huurders het fijn 
vinden om samen vanuit de huurders in overleg te gaan. De vertaalslag maken: “kijken naar (on)mogelijkheden”, knelpunten benoemen en 
samen oplossingen bedenken. 

De Overleg Wet gaat o.a. over: instemmingrecht krijgen, mee mogen beslissen, o.a. servicekosten beleid. Of het recht op zelf onderwerpen 
aan kunnen dragen, door een fatsoenlijk budget toe te wijzen zodat een HO onafhankelijk kan werken, studie dagen kan organiseren, en recht 
op onafhankelijke ondersteuning van bv: de Woonbond, Uw Huurdershuis, De Nieuwe Wind, Compaen etc.  Vertrouwen opbouwen bij de 
huurders dat de HO opkomt voor hun belangen, door PR te kunnen maken. Dit kan niet zonder financiën en/of samenwerking vanuit de WoCo. 
Huurders noemen Leystromen: zakelijk, onpersoonlijk, afstandelijk, voelen zich niet gehoord, van kastje naar de muur gestuurd, soms noemen 
ze het: de woonfabriek Leystromen, die vaak niet luistert of onmenselijk handelt. Helaas vindt menig huurder dat de uitlatingen van Leystromen 
op gespannen voet staan met de waarheid, bv zonnepanelen beloven en dan zeggen: “Jammer het geld is op”. (volgens huurders Staatslieden 
buurt Rijen). Service is mooi woord, spiegel jezelf, vraag je altijd af: “Zou ik zelf ook zo behandeld willen worden, hoe zou ik het doen als het 
mij zou overkomen”? Samen met Leystromen zou er een samenwerkingsovereenkomst (SOK) moeten komen, met wederzijdse verplichtingen 
en rechten.  
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Bij geschillen over de uitvoering van de overlegwet kun je naar de geschillencommissie (commissie Dekker) bij inhoudelijke geschillen kun je 
naar de rechter. Dit kost heel veel energie en is een hele zware dagtaak. Omdat wat je allemaal denkt in goed vertrouwen te kunnen doen, 
moet je van goeden huize komen om professionals die niet willen samenwerken, te kunnen bevechten.  

Mag er meer? Mogen er samen andere afspraken worden gemaakt? Uiteraard! Dit gebeurt dan in de SOK. Dit kan gaan tussen WoCo de HO 
en evt. de BC’s  hoe die erin te kunnen betrekken. Leystromen heeft volgens hun eigen informatie een ca 7000 mailadressen en die weigerden 
ze te gebruiken voor het doorsturen van onze gezamenlijke informatiedoelen. Hiervoor schermden ze met de AVG, maar deze worden wel met 
onderhoudsfirma’s/ aannemers gedeeld, snapt u het nog? Zelfs in de Kern mochten we geen onafhankelijk stuk plaatsen, dit zou worden 
gedicteerd en dat hebben we geweigerd, gezien het wankele vertrouwen van huurders in de WC. Het moet toch kunnen dat je compagnon, 
soms vriend en vijand tegelijk bent, een soort luis in de pels, met elkaar in discussie kunnen gaan, de confrontatie aangaan, blijven uitdagen 
om zo tot een productieve samenwerking te komen. 
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De huurder dient betrokken worden bij standpuntbepaling. 

Uiteraard vanzelfsprekend dan moet je wel samen hierin op kunnen trekken, dat werd ons onthouden. We hebben inmiddels zelf vele 
mailadressen en telefoon gegevens opgehaald en komen op deze manier toch aan achterban info om zaken voor te leggen. We hebben veel 
info en kennis opgehaald met de ondersteuning/cursussen en bijeenkomsten van De Woonbond. Veel ging vanaf juli over de nieuwe landelijke 
prestatieafspraken. De nieuwe wet en regelgeving. 

Kennis, kracht en kundigheid. We hebben onze inbreng mbt de PA is in de gemeente Hilvarenbeek, Goirle en Oisterwijk meegenomen, In 
Oisterwijk werden de drie HO’ s ondersteund door Compaen, die enorm goed de vertaalslag maakte vanuit de inbreng. In deze kernen zijn de 
PA dan ook ondertekend. Dit is niet gelukt in de ABG-gemeenten en dus zijn die PA ongeldig. Dit omdat, ondanks dat we het hele traject 
samen hebben gelopen, kritische op inhoud zijn geweest, meegelezen, meegedacht, er heel veel uren aan gewerkt hebben. Leystromen heeft 
niet geluisterd naar verzoek om scherpere bewoording, die ook door de gemeente werden geëist. Leystromen heeft zelfs geëist dat wij 
verdwenen van de PA. Dit maakt ze ongeldig en het is ook voor de huurders nadelig omdat wij gevraagd hadden om concrete bewoording wat 
is verduurzaming (een folder sturen met mogelijkheden) en bewoners laten tekenen, om de 70% toestemming te halen en vervolgens slechts 
een waterput isoleren (niet meer, niet minder), hoe, wat, wie, waar, wanneer, en ook is verzocht de 50% regeling nieuwe volkshuisvesting wet 
op te nemen, d.w.z., van alle mutaties, gemeente moet toezien op toewijzing van deze woningen aan lokale gebonden huurders. De bijzondere 
doelgroepers max 15 % tenzij er met de drie partijen (gemeente, WC en HO) een zwaarwegende reden is vastgesteld om af te wijken.  

Dit alles is in de ABG-gemeenten uitgehaald. Het is nu een document zoals alle jaren zonder wenselijke, kritische inbreng huurders. Jammer 
dat 3 wethouders hierin mee zijn gegaan, zonder dat ze naar SHL geluisterd hebben. Beschikbaarheid en betaalbaarheid, leefbaarheid, 
veiligheid, gematigd huurbeleid, onderwerpen als: ouderen behoefte aan doorstroming, mogelijkheid gelijke huur of andere mogelijkheden 
huuraanpassing. Samen doornemen zoals huurgewenning. Ook het inzetten van een ouderen/verhuismakelaar hebben we voorgesteld, geen 
antwoord. Al met al waren dit enkele onderwerpen waar we op hebben ingezet en het hoogste haalbare in de eerstgenoemde gemeenten 
hebben behaald. Woning- isolatie als norm, uit faseren van de slechte labels E F G z.s.m. uiterlijk eind 2027. Tijdige, volledige, juiste, 
begrijpelijke informatie, niet voor meerdere uitleg vatbaar. Voor een iedereen een (t)huis, zeker voor jongeren boven de 27.  

Een wereld van verschil (Hugo de Jonge): We hebben veel proberen uit te onderhandelen, de samenwerking met alle betrokkenen was fijn. 
Leystromen vond het nodig om wel de ambtenaren en het personeel van Leystromen te bedanken bij de ondertekeningen van de PA, maar 
niet de vrijwilligers van SHL. Op alle ondertekensessies herhaalde dit zich. Dat zegt genoeg denken wij en we betreuren deze onprofessionele 
houding. De woonzorgvisie voor 2024 moet er al zijn voor 1 april 2023. In de uitvoeringsagenda zouden we moeten worden betrokken, voor 1 
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juli 2023 moet de PA al besproken zijn en geëvalueerd over voorgaand jaar zijn, 15 december moeten ze definitief en getekend zijn voor het 
jaar 2024. We zijn in 2023 zonder ook maar enig overleg buiten spel gezet door Leystromen. We gaan uiteraard verder mee aan de slag met 
BZK, die zijn op de hoogte gebracht van alle onjuiste bejegeningen. Ook onderzoeksjournalisten willen er mee aan de slag, maar we proberen 
nog een laatste poging om tot een dialoog te komen.  

De woonvisie is het uitgangspunt bij PA en vanaf 2024 wordt dat de woon-zorgvisie. Deze is belangrijk en zal worden vastgelegd voor 3 of 5 
jaar. Het is dus uitermate belangrijk dat we al HO mogen aansluiten bij de overleggen om het algemene belang nu vanuit de huurders mee te 
geven. Van hen die met de poten in de klei staan en elkaar aanvullend kunnen versterken. Nu maar hopen dat de wijsheid komt om eindelijk 
eens met ons in dialoog te gaan, het verleden achter ons te laten en samengaan voor het algemene belang.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

“Een edelmoedige geest verheugt zich niet erop de zwakken te onderdrukken, maar eerder om ze te koesteren en te beschermen.” 
Anne Brontë, Brits schrijfster 1820-1849. 



Stichting Huurders Leystromen, - van – door – voor alle Leystromen huurders. 
Jaarverslag 2022. 
 

Jaarlijks een vergadering uitroepen en verantwoording afleggen. 
Ook dat is na het eerste jaar dat we volledig gedraaid hebben gebeurt en wel voorjaar 2023 waarbij volledig openheid van zaken is gegeven, 
wat hebben we gedaan, wat heeft het gekost, ook de wettelijke financiële verantwoording is afgelegd, die is terug te vinden op de website. 
Uitspraken waren tijdens de huurdersbijeenkomst 1 maart, dat we een onafhankelijk organisatie moesten blijven. Huurders wilden dat we niet 
“zo lief “ waren, maar meer strijdvaardiger, maar dat is niet onze stijl. We willen de dialoog met elkaar en kijken wat (on)mogelijk is om tot 
consensus te komen voor de huurders, overleg en inzage van beleid is een recht van de huurdersorganisatie en dat wordt ons op dit moment 
ontnomen.  

Kernwoorden vanuit de huurders bijeenkomst waren: Lange adem, je bent niet alleen, activeren andere huurders, (mis) communicatie, niet 
reageren van Leystromen, zwijgen, huurder niet centraal, woonfabriek, E F G energy labels inzichtelijk krijgen, info verzamelen, kennis 
vergroten, signalen samenvoegen, dialoog, minister,  huurcommissie, compromis,  waarborg onafhankelijk blijven, waanzinnig veel gedaan 
voor de huurders met zo weinig mensen, complimenten, geschrokken van gedrag MTD, principieel probleem, samenwerking, dialoog, 
ontbreken van veel BC’s, verdeel en heers, goede en slechte ervaringen, verwondering, niet gehoord worden, niet serieus genomen, geen 
huurderspanel gebruiken voor legalisatie beleid, kritische, betrokken huurders buitensluiten. SHL moet blijven!!!! 
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Ieder huurder moet kunnen aansluiten. 
Begin 2022 is er een magazine gestuurd naar alle 9.600 bewoners we hebben in alle kernen in juni 2022 in de lokale krantjes van alle 6 de 
gemeenten stukken geplaatst en opgeroepen tot deelname aan SHL, zowel voor werkgroepen als voor het bestuur. Diverse huurders denken 
en doen mee op de achtergrond ze hebben geen behoefte aan publiciteit, maar geven wel hun technische/analytische en juridische adviezen. 
Wij zijn heel blij met deze mensen vanuit kernen waar we nog geen bestuursleden bereid hebben gevonden, zo kan het dus ook. Op papier 
kan de wet het strikt doen lijken, maar de geest van de wet is gelijkwaardigheid. Minstens informatie delen met je huurders, niet in vaag 
taalgebruik, niet in bijeenkomsten waar men niets mag zeggen of zich niet gehoord voelen. We mochten, ondanks ons eigen voorstel om dit 
samen met alle BC’s, huurders en Leystromen, het net niet gezamenlijk ophalen. We blijven gaan voor een nieuwe poging tot samenwerken 
mét en niet over de huurders. 

Samen met de Woonbond proberen we toch dialoog te bereiken, we geven niet op en blijven bestaan als dé huurders 
vertegenwoordiging. 
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Verkort financieel verslag: 
Hieronder treft u een deel van onze financiële verantwoording aan zoals wij deze ook hebben overhandigd aan Leystromen. 
 
Als algemene opmerking willen wij graag even wijzen dat diverse toezeggingen die zouden worden uitgeleverd in natura niet zijn 
geleverd door wooncorporatie Leystromen.  
 
De kascommissie heeft de boekhouding gecontroleerd en geen gebreke aangetroffen. Een kopie van de verklaring van de 
kascommissie is als bijlage aangehecht in dit document 
 

Verkort financieel verantwoording 2022 
  Uitgave 
Bestuurskosten  8.398,75 €. 
Publiciteit  6.640,36 €. 
Lidmaatschap  5.106,70 €. 
Algemeen beheer  2.132,79 €. 
Bijzondere activiteiten  1.937,90 €. 
TOTAAL  24.216,50 €. 

 

Het bestuur van Stichting Huurders Leystromen gaat er vanuit Leystromen voldoende te hebben geïnformeerd over de besteding van 
de financiële ondersteuning in het kader van de Wet Overleg Huurders Verhuurder. Mocht Leystromen onverhoopt van mening zijn 
dat onze uitgaven gecontroleerd dienen te worden dan zijn wij bereidt, zoals we ook al eerder hebben aangegeven met betrekking 
tot de financiële verantwoording 2021, om een onafhankelijke accountant een controle te laten uitvoeren of onze bestedingen gedaan 
zijn in het kader van het zijn van een huurders belangenorganisatie. 
 
Het is echter wel van belang om te weten dat wij pas opdracht aan het accountantskantoor geven zodra de volledige 
kostenvergoeding vanuit op onze rekening is ontvangen. 
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Rooster van aftreden algemeen bestuur.  
Functie Naam Aftreden (max. 3 termijnen) 
Voorzitter Michèle de Vries December 2024 (1e termijn) 
Penningmeester Ine Sprangers December 2024 (1e termijn) 
Secretaris Angelette Akkermans December 2025 (1e termijn) 
Algemeen bestuurslid/technische zaken Ad Swanenberg December 2025 (1e termijn) 
Algemeen bestuurslid/bewonerscommissies René van der Lip December 2025 (1e termijn) 
Algemeen bestuurslid Margriet Ooms 2023 (afgetreden) 
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Laat van u horen nu het nog kan. 
Om de continuiteit van Stichting Huurders Leystromen als het belangenorgaan voor alle huurder van Leystromen zijn wij altijd op zoek naar 
uitbreiding van onze kennis en kunde. Helpt u mee om onze draagkracht te vergroten? Meldt u aan als kandidaat voor een bestuursfunctie of 
wordt actief in één van onze commissies of projectgroepen. 

Interesse neem contact op met secretariaat@huurdersleystromen.nl of bel met 06 1342 1304.  



Stichting Huurders Leystromen, - van – door – voor alle Leystromen huurders. 
Jaarverslag 2022. 
 

Verklaring kascommissie 
 

 

 

 


